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Protokół nr VI/2019 

z VI Sesji Rady Miejskiej w Sycowie 

odbytej w dniu 28 lutego 2019r. 

w sali nr 57 Urzędu Miasta i Gminy w Sycowie 

w godz. od 1500 do 1745 

 

Ad 1) Otwarcie Sesji  

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Otworzył VI Sesję Rady Miejskiej w Sycowie słowami: „Otwieram VI Sesję Rady Miejskiej 

w Sycowie”.  

 

Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Zgodnie z listą obecności aktualnie w obradach uczestniczy 12 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji. 

(sprawdzenie obecności imienne stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 

 

 

Nieobecni: 

1. Radna Marzena Guder (nieobecność usprawiedliwiona) 

2. Radny Krzysztof Lentka (nieobecność usprawiedliwiona) 

3. Radny Mieczysław Troska (nieobecność usprawiedliwiona) 

 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

2. Artur Drzyzga – Z-ca Burmistrza Miasta i Gminy Syców 

3. Bogumiła Solecka – Skarbnik Miasta i Gminy Syców  

4. Michał Pawlaczyk – Sekretarz Miasta i Gminy Syców 

5. Naczelnicy i Kierownicy Wydziałów Urzędu Miasta i Gminy Syców 

6. Kierownicy Jednostek Organizacyjnych Gminy 

7. Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych 

8. Radni Rady Powiatu Oleśnickiego. 

9. Mieszkańcy Miasta i Gminy Syców. 

10. Zaproszeni goście. 

(załącznik nr 2) 

 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Zaproponował wprowadzenie zmian do porządku obrad polegająca na zmianie kolejności 

omawiania punktów, tj. punkt 14 przenieść w miejsce punktu 12. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 glosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła proponowana zmianę do porządku 

obrad.  

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 
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Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Odczytał poniższy porządek obrad 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej w Sycowie z dnia  

24 stycznia 2019r. 

5. Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Syców o pracy w okresie od 21 stycznia 2019r.  

do 25 lutego 2019r. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Sycowie o pracy w okresie  

od 21 stycznia 2019r. do 25 lutego 2019r. 

7. Informacja o działalności Sycowskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego  

Sp. z o.o. za 2018 rok. 

8. Informacja o stanie zasobów mieszkaniowych oraz zaspokajaniu potrzeb w zakresie 

mieszkań socjalnych i komunalnych na terenie Miasta i Gminy Syców. 

9. Informacja Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady Miejskiej za okres od 01 września 

2018r. do 31 stycznia 2019r. 

10. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obrębu Komorów. 

11. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic na terenie miasta Syców. 

12. Dyskusja i podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIII/163/2016 Rady Miejskiej  

w Sycowie z dnia 19 maja 2016r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości zamieszkałych oraz ustalenia 

wysokości stawki opłaty za gospodarowanie odpadami dla nieruchomości zamieszkałych 

na terenie Miasta i Gminy Syców. 

13. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/22/2018 Rady Miejskiej  

w Sycowie z dnia 27 grudnia 2018roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Miasta i Gminy Syców. 

14. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Syców na 2019 

rok. 

15. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. 

16. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

17. Interpelacje i zapytania Radnych. 

18. Oświadczenia i komunikaty. 

19. Wolne wnioski. 

20. Zamknięcie obrad.  

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła porządek VI Sesji Rady Miejskiej 

 w Sycowie. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu) 
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Ad 4) Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej w Sycowie z dnia  

24 stycznia 2019r. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła protokół z V Sesji Rady Miejskiej w 

Sycowie z dnia 24 stycznia 2019r.. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 5) Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Syców o pracy w okresie od 21 stycznia 

2019r. do 25 lutego 2019r. 

(załącznik nr 6) 

Mariusz Kramarz – Radny 

Zapytał o szczegóły spotkania w Urzędzie Marszałkowskim, którego temat był związanym z 

liniami kolejowymi. Zapytał czy na tym spotkaniu była poruszana kwestia reaktywacji linii nr 

181 na terenie Sycowa? 

 

Artur Drzyzga – Z-ca burmistrza MiG Syców 

Wyjaśnił, że na spotkaniu poruszane były kwestie reaktywowania tych linii kolejowych, które 

stanowią dojazd do miast będących tzw. sypialniami Wrocławia. Dodał, że planów i 

koncepcji jest wiele, ale na tą chwilę linia 181 mieszcząca się w Sycowie nie będzie 

reaktywowana.  

 

Ad 6) Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Sycowie o pracy w okresie  

od 21 stycznia 2019r. do 25 lutego 2019r. 

Pytań do złożonej informacji nie było. 

(załącznik nr 7) 

 

Ad 7) Informacja o działalności Sycowskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego 

Sp. z o.o. za 2018 rok. 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Przedstawił sprawozdanie z działalności STBS Sp. z o.o. za rok 2018.  

(załącznik nr 8) 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Otworzył dyskusję.  
 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Prosiła o przedstawienie struktury zatrudnienia w spółce.  

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Wyjaśnił, że obecnie w spółce pracuje: 

- 5 pracowników fizycznych,  

- 1 administratora nieruchomości 

- 1 pracownika do spraw technicznych 

- 5 osób w dziale księgowości.  
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Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Prosiła o wyjaśnienie, co kryje się pod pojęciem innej działalności, jaką prowadzi spółka? 

Jakie zadanie zostały wykonane w ubiegłym roku w tym zakresie „inna działalność”? 

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Od 2014 roku STBS nie buduje nowych budynków, co jest spowodowane możliwościami 

finansowymi. Obecnie spółka posiada opracowaną koncepcję techniczno-budowlaną, która 

jest dostosowana do możliwości i potrzeb spółki. W koncepcji zaplanowany jest budynek 

wielorodzinny z 30 mieszkaniami. Sama koncepcja jest niezbędna do ubiegania się w 

terminie późniejszym o kredyt z gospodarstwa krajowego. Jest to pierwszy krok w tym 

kierunku. 

 

Marek Malinowski – Radny 

Można rozumieć, że w temacie budownictwa nie jest nic podjęte? 

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

W listopadzie ubiegłego roku złożone zostało pismo do burmistrza informujące o tym, że 

spółka posiada taki dokument. Spółka jest w 100% własnością gminy, więc gdybyśmy mieli 

się skupiać na budowanie to w jakimś stopniu gmina musiałaby się określić w partycypacji 

kosztów budowy. Czyli cześć byłaby zasilana z kredytu, który opłacałby STBS, ale 

należałoby opracować drugą ścieżkę partycypacji w środkach potencjalnych 

zainteresowanych. W związku z tym, że czynsz w STBS jest regulowany ustawowo, więc 

musza być środki własne, aby zmieścić się w ściśle określonym pułapie, który dla 

województwa dolnośląskiego wynosi ok. 12 zł za mkw.  

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Jakie STBS uzyskuje zyski z wynajmu terenu po byłej żwirowni? I czy ta kwota wystarcza na 

zapłacenie podatku? 

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Jest to kwota 725 zł. netto rocznie wraz z całością obowiązków między innymi takich jak 

dbałości o porządek. Jest to kwota wystarczając do zapłaty podatku.  

 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Jakie przychody utraciła spółka w związku z przegranym przetargiem na utrzymanie zieleni? 

Czy są czynione przygotowania w związku z nowym przetargiem?  

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Poprzednia faktura opiewała na kwotę 26 tys. zł. Czyli 26 tys. razy 12 miesięcy. Do nowego 

przetargu spółka jest przygotowana czekamy już na specyfikację. 
 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Z czego wynika tak drastyczny spadek dochodów?  

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Wynika to przede wszystkim z zamknięcia żwirowni. Kilka lat wstecz spółka osiągała dochód 

w wysokości 3 milionów złotych, przy funkcjonującej żwirowni.  
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Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Czyli jak nie ma żwirowni to spółka się nie rozwija. Sam wynik finansowy na poziomie 

tysiąca złotych zysku, bo tak wynika z wyliczeń jest niewystarczający.  

Spółka powinna zarabiać, a tysiąc złotych miesięcznie to jest za mało. Jak można w ogóle 

przy takiej firmie zrobić sobie takie założenie?  

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Cały przychód spółki, czyli z działalności wynosi 228 tys. zł. Obecnie miała dwie umowy 

bazowe, które zapewniają funkcjonowanie spółki. Od 16 lat była to umowa na utrzymanie 

zieleni oraz druga umowa na administrowanie mieszkaniowym zasobem gminnym. W 

związku z tym, że zmieniły się przepisy i spółka musi przystępować teraz do przetargów jej 

stabilność została zachwiana.  

 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Jeśli nie wygrywamy jednego przetargu, można brać udział w kolejnych, bo chodzi o to, aby 

spółka zarabiał.  

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Owszem, ale ograniczenia kadrowe wykluczają nas ze startowania np. na utrzymanie zieleni 

w miastach sąsiednich. Przy dwóch wygranych przetargach nie mamy wystarczającej liczby 

pracowników. 

 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Na jakiej podstawie pobierane są opłaty targowe? 

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Na podstawie umowy zawartej z gminą. 
 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Jak podzielone są miejsca targowe na placu? 

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Nie jestem w stanie teraz odpowiedzieć.  
 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Jaka powierzchnię ma targowisko? 

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Nie jestem w stanie teraz odpowiedzieć.  
 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Ile średnio metrów ma jedno stoisko? 

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Ok. 5 metrów. 

 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Ile zarezerwowanych stoisk jest i jak wyglądają te rezerwacje? 
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Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Cześć rezerwacji odbywa się wcześniej, ale z reguły są one organizowane na bieżąco.  

 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Przychody z targowiska również z roku na rok maleją. Jakie procent otrzymuje z tego STBS?  

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

SBTS otrzymuje za administrowanie targowiskiem 35 885 zł rocznie. Z tego musimy pokryć 
koszty energii itp. I jest to wynagrodzenie z tytułu administrowania.  

STBS nie posiada informacji, jakie są wpływy z targowiska, ponieważ pracownik rozlicza się 
bezpośrednio z gminą. Środki pieniężne wpływają bezpośrednio do gminy. Faktycznie te 

przychody maleją. Być może targowisko jest już mniej atrakcyjne, możliwe, że warunki 

atmosferyczne też na to wpływają.  
 

Mariusz Kramarz – Radny 

Jak wygląda pobór opłat i jaki jest nadzór nad tym poborem? I czy jest to jednoosobowo 

robione? 

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Pracownik pobiera bilety z gminy, z których jest później rozliczany. Są dwie osoby do 

sprzedaży biletów. Jedna osoba na placu, a druga przy toaletach.  

 

Danuta Nowicka – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Proszę mi przypomnieć ilu jest pracowników w STBS. 

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

W STBS pracuje 5 pracowników fizycznych oraz 8 pracowników w administracji.  

 

Jacek Prus – Radny 

W wyniku wygaśnięcia umowy z dniem 30 czerwca br., której kwota miesięczna to ponad 30 

tys. zł. oraz w momencie niekorzystnego rozstrzygnięcia przetargu jaki jest pomysł na 

spłacenie zobowiązań spółki w dalszej perspektywie? 

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Zobowiązania były zaciągnięte tylko na budowę tych boków wybudowanych w 2014 roku. 

Przychody z tego tytułu to 228 tys. zł. a roczne zobowiązania 160 tys. zł. Założenie jest takie, 

aby wpływy z tytułu administrowana własnym zasobem pokrywały koszty związane z 

utrzymaniem kredytu.  

 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Czyli jeśli nie wygra pan przetargu na zieleń, to firma nie będzie się rozwijała. Nie można 

liczyć tylko na jeden przetarg. Trzeba cos z tym robić, zacząć działać, aby nie zostawić ludzi 

bez pracy.  

 

Miłosz Malewski – Prezes STBS Sp. z o.o.  

Nie zamierzamy nie wygrać tego przetargu.  

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Ze względu na brak innych pytań dokonał zamknięcia dyskusji oraz poddał pod glosowanie 

przedstawiona informacje.  
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Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 1 głosem „za”, 6 głosami „przeciw” 

oraz przy 5 glosach „wstrzymujących się” informacja o działalności Sycowskiego 

Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. za 2018 rok nie została przyjęta. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 8) Informacja o stanie zasobów mieszkaniowych oraz zaspokajaniu potrzeb  

w zakresie mieszkań socjalnych i komunalnych na terenie Miasta i Gminy Syców. 

Andrzej Dembski – Naczelnik Wydziału GN 

Przedstawił informacje o stanie zasobów komunalnych. 

(załącznik nr 10) 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Otworzył dyskusję.  
Jarosław Walczak – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Czy gmina posiada harmonogram prac remontowych zasobów mieszkaniowych i jakie są 
kryteria? 

 

Andrzej Dembski – Naczelnik Wydziału GN 

Potrzeby remontowe we wrześniu każdego roku przedstawia administrator, czyli STBS. 

Staramy się ustalić tą hierarchie remontów z tego względu, że ten zasób potrzeb jest bardzo 

duży. Harmonogram ustala się na dany rok niezależnie od tego jakie są środki w budżecie.   

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Dokonał zamknięcia dyskusji, poprosił o przedstawienie opinii, a następnie poddał informację 
pod głosowanie.  

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Przedstawił pozytywną opinię Komisji o omówionej informacji.  

 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Przedstawiła pozytywną opinię Komisji o omówionej informacji.  

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 glosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Informację o stanie zasobów 

mieszkaniowych oraz zaspokajaniu potrzeb w zakresie mieszkań socjalnych i komunalnych na 

terenie Miasta i Gminy Syców. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 9) Informacja Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady Miejskiej za okres  

d 01 września 2018r. do 31 stycznia 2019r. 

Michał Pawlaczyk – Sekretarz MiG Syców 

Przedstawił informację o wykonaniu uchwał. 

(załącznik nr 12) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było. 
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Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 glosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Informację Burmistrza o wykonaniu 

uchwał Rady Miejskiej za okres d 01 września 2018r. do 31 stycznia 2019r. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 10) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obrębu Komorów. 

Andrzej Dembski – Naczelnik Wydziału GN 

Przedstawił projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 14) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było. 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Poddał pod głosowanie uwagę nr 1 w brzmieniu: “Nie uwzględnia się uwagi nr 1 dotyczącej 

przeznaczenia działki rolnej nr 246/7 na teren zabudowy mieszkaniowej. ”. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 glosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” nie uwzględniła uwagi nr 1 dotyczącej 

przeznaczenia działki rolnej nr 246/7 na teren zabudowy mieszkaniowej.  

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu) 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Poddał pod głosowanie uwagę nr 2 w brzmieniu: “Nie uwzględnia się uwagi nr 2 częściowo 

dla dz. nr 115. dotyczącej ustalenia dla zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej zabudowy w 

układzie szeregowym. ”. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” nie uwzględniła uwagi nr 2 częściowo dla  

dz. nr 115. dotyczącej ustalenia dla zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej zabudowy  

w układzie szeregowym. ”. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu) 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Poddał pod głosowanie uwagę nr 3 w brzmieniu: “Nie uwzględnia się uwagi nr 3 dotyczącej 

powiększenia terenu budowlanego na działce nr 132. ”. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” nie uwzględniła uwagi nr 3 dotyczącej 

powiększenia terenu budowlanego na działce nr 132. ”. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu) 

 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Poddał pod głosowanie uwagę nr 4 w brzmieniu: “Nie uwzględnia się uwagi nr 4 w punkcie 3 

dotyczącej wprowadzenia ustalenia kąta nachylenia połaci dachowych w przedziale 30st. do 

60st. ”. 
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Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” nie uwzględniła uwagi nr 4 w punkcie 3 

dotyczącej wprowadzenia ustalenia kąta nachylenia połaci dachowych w przedziale 30st. do 

60st. ”. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu) 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Poddał pod głosowanie projekt uchwał.  

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 glosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr VI/32/2019 w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obrębu Komorów. 

(załącznik nr 19) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 11) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic na terenie miasta 

Syców. 

Andrzej Dembski – Naczelnik Wydziału GN 

Przedstawił projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 21) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Przedstawił pozytywną opinię Komisji o w/w projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 glosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr VI/33/2019 w sprawie 

nadania nazw ulic na terenie miasta Syców. 

(załącznik nr 22) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 12) Dyskusja i podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIII/163/2016 Rady 

Miejskiej w Sycowie z dnia 19 maja 2016r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości zamieszkałych oraz 

ustalenia wysokości stawki opłaty za gospodarowanie odpadami dla nieruchomości 

zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Syców. 

Agnieszka Weszka – Kierownik Ref. GOiOŚ 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 24) 

 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Przedstawił pozytywną opinię Komisji o w/w projekcie uchwały. 

 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Przedstawiła pozytywną opinię Komisji o w/w projekcie uchwały. 
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Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 11 głosami „za”, 0 glosami 

„przeciw” oraz przy 1 głosie „wstrzymującym się” przyjęła Uchwałę nr VI/34/2019  

zmieniającą uchwałę nr XXIII/163/2016 Rady Miejskiej w Sycowie z dnia 19 maja 2016r. w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości zamieszkałych oraz ustalenia wysokości stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami dla nieruchomości zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Syców. 

(załącznik nr 25) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 13) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/22/2018 Rady 

Miejskiej w Sycowie z dnia 27 grudnia 2018roku w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Miasta i Gminy Syców. 

Bogumiła Solecka – Skarbnik MiG Syców 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 27) 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Przedstawiła pozytywną opinię Komisji o w/w projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 glosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr VI/35/2019 w sprawie 

zmiany uchwały nr IV/22/2018 Rady Miejskiej w Sycowie z dnia 27 grudnia 2018roku w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy Syców. 

 (załącznik nr 28) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 14) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Syców 

na 2019 rok. 

Bogumiła Solecka – Skarbnik MiG Syców 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 30) 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Agnieszka De Falco Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Przedstawiła pozytywną opinię Komisji o w/w projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 glosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr VI/36/2019 w sprawie 

zmiany budżetu Miasta i Gminy Syców na 2019 rok. 

 (załącznik nr 31) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 15) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. 

Monika Zobek-Dubicka – Dyrektor CUW 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 33) 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  
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Łukasz Schönfelder – Wiceprzewodniczący Komisji Społecznej 

Przedstawił pozytywną opinię Komisji o w/w projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 glosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr VI/37/2019 w sprawie 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo 

oświatowe. 

 (załącznik nr 34) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 16) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

Marek Grenda – Naczelnik Wydziału ItiI 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 36) 

Dyskusji w tym punkcie nie było.  

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Przedstawił pozytywną opinię Komisji o w/w projekcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 12 Radnych: 12 głosami „za”, 0 glosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr VI/38/2019 w sprawie 

zmiany budżetu Miasta i Gminy Syców na 2019 rok. 

 (załącznik nr 37) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 17) Interpelacje i zapytania Radnych. 

Jacek Prus – Radny 

Zapytał, na jakim etapie są prace nad poprawą jakości powietrza w gminie Syców? 

 

Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Poinformował, że dzięki wysokiej radzie udało się zamontować czujniki jakości powietrza, co 

dało obraz, jaka jest jego jakość. Gmina Syców wystąpiła o przygotowanie oferty wymiany 

źródeł ciepła niestety na ten moment budżet gminy na to nie pozwala. Środki, jakie można 

pozyskiwać również się kończą na to zadanie, ale jeśli będzie takie zapotrzebowanie to 

wystąpimy do rady o zwiększenie puli środków na ten cel.  

Na konwencie wójtów i burmistrzów podjęta została decyzja o możliwości zakupu drona, 

który robiłby pomiary, a także możliwości pobierania próbek do badania. Pracownicy 

również będą zobligowani do skuteczniejszego karania.  

 

Kazimierz Mieszała – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Korzystając z okazji, że na sesji jest obecny radny powiatowy, poinformował, że wspólnie z 

sołtysem Biskupic wystosowali pismo o możliwość wycięcia drzew w lasku w Biskupicach. 

Gałęzie z tych drzew spadają na drogę i stwarzają zagrożenie nawet życia. Zapytał czy musi 

dojść do tragedii? Wspólnie z sołtysem pismo wysyłali kilkakrotnie.  
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Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Wyjaśnił, że nie czuje się kompetentny, aby odpowiadać w tej sprawie. Były prowadzone 

rozmowy ze starostwem, które będzie chciało nam przekazać utrzymanie pasów drogowych i 

utrzymanie czystości na terenie dróg powiatowych znajdujących się w naszej gminie. Co do 

wycinki drzew możemy tylko monitować. 
 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Skierujemy o zapytanie do radnych powiatu oleśnickiego.  

 

Marian Lempert – Radny 

Taka sama sytuacja jest w Stradomi Wierzchniej w kierunku Szczodrowa.  

 

Ad 18) Oświadczenia i komunikaty. 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

1. przypomniał o terminach zebrań wiejskich w sprawie wyborów sołtysów i rad 

osiedlowych. Potrwają one od 18.03 – 17.04 br.  

2. prosił o rozpowszechnianie wśród mieszkańców programu pn. „Zielona ławeczka” 

Banku Ochrony Środowiska. 

3. Zachęcił do skorzystania z zaproszenia Marszałka Województwa Dolnośląskiego do 

udziału w dniach otwartych funduszy europejskich, które odbędą się od 10-12.05 br. 

 

Ad 19) Wolne wnioski. 

Marta Wilkowska – członek grona pedagogicznego SP3 w Sycowie/przedstawiciel rodziców 

Zwróciła się do Rady Miejskiej, aby pomóc szkole podstawowej nr 3, która znalazła się w 

bardzo trudnym położeniu. W wyniku reformy oświaty SP3 jest szkolą podstawową z 

wygasającymi klasami gimnazjum. Trudna sytuacja szkoły polega na tym, że w tym roku 

odchodzą klasy gimnazjalne liczbie sześciu klas oraz cztery klasy ósme. Co razem daje 

dziesięć klas. 

Droga rekrutacji placówce udało się pozyskać dwie klasy czwarte 15 osobowe i jedna małą 
klasę piątą. Obawy grona nauczycielskiego i rodziców dotyczą tego, że rekrutacja może nie 

pójść pomyślnie i w szkole zostaną tylko trzy klasy, co wiąże się z pusta szkołą, brakiem klas, 

brakiem rówieśników.  

Dodała, że w atrakcje w mieście zapewniają głownie placówki oświatowe, różnego rodzaju 

akcje, pozyskiwanie projektów, itp., ale brakuje wsparcia od organu prowadzącego i Rady 

Miejskiej. Prosiła, aby zapoznać się z sytuacją szkoły, bo rodzice i grono pedagogiczne robi 

wszystko, aby poprawić sytuacje szkoły.  

Problem SP3 polega na tym, że nie będzie miała uczniów, a w mieście istnieją trzy szkoły 

podstawowe, z czego dwie (SP 1 i 2) są przepełnione. Zajęcia w tych dwóch szkołach 

odbywają się w piwnicach, są przepełnione klasy, a nie jest to zgodne z reforma oświaty. 

Apelujemy, że komfort pracy tez nie jest dobry w tych szkołach, a SP3 będzie brakowało 

rówieśników, szkoła będzie pusta. Dlatego bardzo prosimy o pomoc, ponieważ SP3 

potrzebuje klas 3 i 4. Syców jest mały i docierają plotki do nauczycieli i rodziców o złej 

opinii SP3, dlatego w tej kwestii też prosimy o pomoc. W grę wchodzi również 
bezpieczeństwo dzieci.  

 

Anna Szura – nauczycielka SP3 

Zapytała, dlaczego szkoła nie uzyskała zgody na utworzenie klasy sportowej? Do dnia 

dzisiejszego szkoła nie uzyskała wyjaśnień w tej kwestii, a z wiedzy grona pedagogicznego 

wiemy, że spełniamy wszystkie ku temu wymogi.  
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Magdalena Żyłka – nauczycielka SP3 

Wyjaśniła, że przygotowując się do dzisiejszej wypowiedzi sięgnęła do obietnic wyborczych. 

Dodała, że jako szkoła SP3 czują się pomijani w dyskusjach dotyczących przyszłości tej 

szkoły. Zapytała, czy w gminie są osoby zaangażowane, żeby na równi traktować wszystkie 3 

szkoły podstawowe. Dodatkowo do szkoły docierają informacje, że dyrekcja jak i grono 

pedagogiczne nie możemy spotkać się z przedstawicielami gminy, aby porozmawiać o 

naszych problemach. Dodała, że oczekują od burmistrza dialogu i równego traktowania 

wszystkich trzech szkół. Za sprawą reformy negatywne emocje narastają wokół SP3.  

Pierwsze pytanie: 

− Jaka jest przyszłość SP3 w planach gminy? 

− Kiedy będziemy mogli o tym porozmawiać otwarcie?  

− Czy będzie spotkanie, na którym porozmawiamy, aby ustalić przyszłość placówki? 

 

Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

We wtorek odbyło się nieoficjalne spotkanie z gronem nauczycielskim i rodzicami. Jest mi 

przykro, że dzisiaj powielana jest ta dyskusja w formie debaty publicznej. Rozumiem, że 

debata publiczna i transmisja online to jest ciekawa forma, aby wymieniać się 
doświadczeniami i spostrzeżeniami. Postaram się odpowiedzieć na te pytania, na które jestem 

w stanie odpowiedzieć. Jeśli nie udzielę na jakieś pytanie odpowiedzi proszę pytania 

skierować na piśmie i w tej samej formie udzielę odpowiedzi. 

Padła propozycja zmiany obwodów dla kasy 4 i 7, ale jako organ prowadzący na pewno nie 

złożę do Rady Miejskiej takich wniosków, ponieważ upływa termin i fizycznie nie jesteśmy 

w stanie tego przeprowadzić i zmusić rodziców, aby przenieśli swoje dzieci do SP3. Prosiłem 

też o pismo od rodziców, aby burmistrz zaapelował za pośrednictwem dziennika 

elektronicznego, że jest możliwość, że trwa rekrutacja. Z tego, co wiem, do dnia dzisiejszego 

od dyrekcji takie pismo nie wpłynęło. Taka reakcja powinna wypływać z grona 

pedagogicznego, bo to wy budujecie markę i reprezentujecie szkołę na zewnątrz. Jako 

absolwent czuje się zaniepokojony, jaka sytuacja i opinia funkcjonuje na zewnątrz o tej szkole, 

kiedy we wtorek przychodzą rodzice, którzy twierdzą, że organ prowadzący chce zamknąć 
szkołę. Pytam się, na jakiej podstawie? Państwo doskonale wiedzą, że jeśli organ prowadzący 

chce zamknąć szkołę to do końca lutego musi podjąć uchwałę o zamiarze likwidacji. Jaki tu 

jest poziom informacji, skoro rodzice posługują się takimi sloganami, które nie maja realnego 

odniesienia do prawa oświatowego. Co do klasy sportowej wyjaśniam, że organ prowadzący 

wydał decyzje negatywna ponieważ w jego ocenie szkoła była nieprzygotowana do jej 

stworzenia, nie za budżetowa środków, a obecna sytuacja nie pozwala na to, aby te środki 

uzupełniać. Po drugie nie było żadnej koncepcji funkcjonowania klasy sportowej i po trzecie 

miedzy decyzja organu prowadzącego, a końcem terminu na ogłoszenie rekrutacji jako 

burmistrz wyraziłem wolę spotkania z rodzicami i przez te kilka dni żaden rodzic nie zgłosił 

się do organu prowadzącego o przedyskutowanie na debacie publicznej sytuacji oddziału 

klasy sportowej. Deklarowałem w piśmie dołączając notatkę służbową, że organ prowadzący 

jest jak najbardziej otwarty na to, aby utworzyć klasę sportową w następnym roku szkolnym, 

ale jak na razie toczy się dyskusja, która na ten moment nie ma realnej mocy. 

Pani Żyłka prosiła o spotkanie, ale uważam, że na ten moment nie jest to dobry pomysł, 

ponieważ do momentu zakończenia rekrutacji organ prowadzący będzie robił wszystko, żeby 

zabezpieczyć funkcjonowanie w tym wymiarze, jaki po zakończeniu rekrutacji zostanie 

utworzone. Jeśli chodzi o sytuacje nauczycieli i spotkanie z gronem pedagogiczny, po 

zakończeniu rekrutacji obiecuję, że spotkamy się niezwłocznie w celu przekazania informacji, 

jakimi możliwościami dysponujemy we wszystkich placówkach oświatowych gminy Syców.  
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Marta Wilkowska – członek grona pedagogicznego SP3 w Sycowie/przedstawiciel rodziców 

Cieszę się, że jesteśmy online, ale poczułam się tym dotknięta, bo nie, dlatego tutaj 

występujemy, żeby się pokazywać i zaistniej na forum. Proszę nas zrozumieć jako rodziców. 

My mamy po prostu tylko parę pytań, byliśmy skłonni do dialogu i działania. Nigdzie nie 

zgłaszaliśmy się po pomoc, z nikim nie rozmawialiśmy, chociaż przepisy kuratorium 

wyraźnie mówią, że okres przejściowy w reformie zezwala na różne udogodnienia. We 

Wrocławiu funkcjonują klasy 9 osobowe u nas w ubiegłym roku nie utworzono jednej klasy 

gdyż brakowało jednej osoby. Po rekrutacji znalazły się jeszcze 3 osoby chętne. Zawsze tak 

jest. Nas niepokoi to, że od dwóch lat nie możemy liczyć na wsparcie. Szkoła funkcjonuje, z 

dziecmi, ale działania w stosunku do naszej szkoły były tak perfidne, że te roczniki nie 

przyszły do naszej szkoły. Stąd nasze pytania, do kogo mamy się zwrócić z prośbą, aby 

pomóc nam w rekrutacji i pomógł nam w wypełnieniu uczniami naszej szkoły. Wszystkie 

działania są bardzo utrudnione, brak rówieśników, prowadzenie samorządu szkolnego, 

wycieczki, zawody szkolne itp. Jako rodziców niepokoi nas sytuacja, że nikt nie interesuje się 
naszą szkołą, że nikt nie szuka rozwiązania jak wypełnić dziećmi nasza szkołę. Proszę nas źle 

nie zrozumieć i nie traktować naszego wystąpienia jako bojowego.  

 

Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Rozumiem te potrzeby, ale proszę tez pamiętać, że obecny samorząd przejmuje sytuację 
bieżącą, która w pewnych kwestiach jest nie do odrzucenia. I po raz kolejny jestem wstanie 

zaapelować do mieszkańców, do rodziców dzieci, ale tak naprawdę to państwo jako grono 

pedagogiczne, jako szkoła powinniście postarać się dotrzeć do tych rodziców. Aby dzieciaki z 

SP1 i SP2 zechciały przejść do waszej szkoły. Ja będę apelował, aby nie zmuszać rodziców 

do przenoszenia swoich dzieci. Tutaj powinna być dobrowolność. Sytuacja została prze nas w 

jakiś sposób zastana, dlatego wydaje mi się, że to państwo powinniście zrobić wszystko żeby 

apelować do mieszkańców, a nie do nas. Bo to mieszkańcy i rodzice decydują o tym gdzie ich 

dzieci będą funkcjonowały. Z mojej strony nie ma złych i negatywnych emocji w stosunku do 

SP3, zaapelowałem, że takie pismo skieruję do wszystkich mieszkańców, ale w tym 

momencie to jest jedyna rzecz, którą mogę zrobić. A po zakończeniu rekrutacji będziemy się 
zastanawiać, w jakiej formie i ilu nauczycieli będzie funkcjonowało. Zrobimy wszystko, żeby 

zapewnić pracę i etaty wszystkim nauczycielom.  

Dodatkowo chciałbym podkreślić, że jako organ prowadzący w kwestii bezpieczeństwa nie 

trzymaliśmy ani jednego pisma. Do tej pory nie wpłynęło żadne pismo od rodziców, którzy 

czuli by jakiekolwiek niebezpieczeństwo o zdrowie swoich dzieci. Dlatego formalizujmy 

swoje potrzeby. Trzymam kciuki za was, mam nadzieję, że zrobicie wszystko, aby utworzyć 
te oddziały, a wyniki rekrutacji pokarzą nam jak będą one funkcjonowały.  

 

Bogusława Kornatko – nauczycielka SP3 

Co to znaczy, że będziecie się starać, aby wszyscy nauczyciele dostali pracę? Czy dzisiaj 

jesteście przygotowani do takiej sytuacji? Czy wiecie ilu nauczycieli straci pracę? 17 

nauczycieli. 

Rozumiem, że jeśli dostana nauczyciele prace w innych szkołach, które są przeładowane tak? 

Już w tej chwili uczniowie się nie mieszczą, brakuje klas w SP1 i SP2. Ja rozumiem, że 

scenariusz jest taki, że nasi nauczyciele pójdą pracować do tych szkół, które są przeładowane 

a SP3 będą sale puste. Chciałabym odpowiedzi od razu. 
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Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Rada Miejska nie jest organem, który w jakikolwiek sposób bierze udział w negocjacjach, bo 

to organ prowadzący, czyli burmistrz decyduje. Będę informował radnych o tej sytuacji po 

rekrutacji. Dzisiaj mówimy o sytuacji, która nie istnieje, dlatego prosiłbym nie obciążać 
radnych w jakikolwiek emocjonalny sposób. A o tym jak będą funkcjonowali nauczyciele, 

trudno jest w jakikolwiek sposób to wskazać. Tak naprawdę ja w tym momencie 

wyczerpałem swoją wypowiedz, więc jeśli będą jeszcze jakieś pytania to proszę kierować je 

na piśmie.  

 

Bogusława Kornatko – nauczycielka SP3 

Wydaje mi się, że już w tej chwili sytuacja jest jasna. Odchodzi 10 klas, więc gro nauczycieli 

straci pracę, więc czy na taki scenariusz władze miasta chyba są przygotowane? 

 
Agnieszka De Falco Kuczyńska opuściła obrady. Od tej pory w sesji bierze udział 11 radnych. 

 

Zenon Staniewicz – Radny 

Są wywiadówki i spotkania nauczycieli to można przedstawić rodzicom, że szkoły są 
przepełnione. Boicie się o prace, to tez możecie coś od siebie zrobić. Dyrektorzy innych 

placówek nie monitują, że mają przepełnione klasy.  

 

Bogusława Kornatko – nauczycielka SP3 

To pan jest radnym, który reprezentuje społeczeństwo. To pan powinien podawać rozwiązania 

trudnych sytuacji. Nasza szkoła właśnie w takiej trudnej sytuacji się znajduję. Więc oczekuję 
od pana jako radnego przedstawiciela społeczeństwa pomocy. A pan mi mówi, że powinnam 

uświadamiać rodziców.  

 

Zenon Staniewicz – Radny 

Najlepiej jest narzekać i nic nie robić.  
 

Bogusława Kornatko – nauczycielka SP3 

My tu przychodzimy po pomoc, a państwo jedynie nam mówią, że mamy sobie sami radzić. 
Nie jest to zadowalająca odpowiedz.  

 

Kazimierz Mieszała – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Myślę, że jest to trudna sprawa i bardzo złożona. Wymaga to rozmów z rodzicami dzieci 

innych szkół. Potrzebna jest tutaj dyskusja i konkretna rozmowa. Uważam, że powinna się 
tym zająć Komisja Społeczna, bo kłótniami nic się nie załatwi.  

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Myślę, że trochę nadużywa pani formy wypowiedzi sugerując radnym, że powinni zrobić coś. 
O tym, że będą wygaszane gimnazja grono pedagogiczne i dyrekcja wiedziało już od dawna, 

co zrobiono w tym zakresie, aby przygotować się na ewentualne procesy wygaśnięcia 

gimnazjum? Jako dyrektor Liceum Ogólnokształcącego wiem, że temat szkoły jest tematem 

bardzo trudnym, i też przeżywaliśmy kryzys, ale nikt z nas nie poszedł do radnych, aby 

zrobili coś żebyśmy mieli pracę. Wywodzę się ze środowiska nauczycielskiego, jestem 

nauczycielem od wielu lat, również nie słyszałem negowanych opinii na temat SP1 czy SP 2. 

Pierwsze słyszę, żeby były jakieś uwagi dotyczące, że klasy są przepełnione itp. Stawiam 

pytanie do państwa, co państwo zrobili, że ta szkoła biorąc pod uwagę tylu uczniów sięgając 

do lat ubiegłych, nagle stała się pusta?  
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Bogusława Kornatko – nauczycielka SP3 

Odpowiedz jest prosta, zlikwidowali gimnazjum. 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Dobrze, mieli państwo monopol, i w zasadzie można było nic nie robić, a uczniowie byli. 

Dzisiaj są szkoły, z którymi musza państwo konkurować i to wymaga naprawdę działań. 
Pewnie mogą się państwo na mnie obrazić, bo nauczyciel i tak mówi. Niech państwo zrobią 
coś co przyciągnie uczniów, a my państwu pomożemy. Zachęcimy rodziców, aby wybierali 

wasza szkołę.  
 
Agnieszka De Falco Kuczyńska wróciła na obrady radny. Od tej pory w sesji bierze udział 12 radnych. 

 

Anna Nowicka – Dyrektor SP3 

Robimy bardzo dużo, i tych pomysłów jest bardzo dużo. Miedzy innymi był pomysł 

utworzenia klasy sportowej. Jest to pomysł, który funkcjonuje od kilkunastu lat. Poprzedni 

burmistrz dał nam zielone światło. Mieliśmy całą grupę, która chciała przejść gdyby była 

utworzona klasa sportowa. Pani wicedyrektor pozyskała pieniądze na ten cel z ministerstwa. 

Uczniowie pani wicedyrektor maja bardzo duże osiągnięcia w piłce siatkowej. Mamy 

najlepiej wyposażona szkołę w sprzęt do nauki w gry w siatkówkę.  
 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Zadaje pytanie: co państwo zrobili, że ze szkoły, która liczyła bardzo wielu uczniów nagle 

jest to szkoła pusta? 

 

Anna Nowicka – Dyrektor SP3 

Jest to efekt reformy. Problem jest tylko i wyłącznie, jeśli chodzi o klasy czwarte i siódme.  

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Jak możemy w takim razie pomóc? 

 

Anna Nowicka – Dyrektor SP3 

Utworzyć klasę sportową. Ponieważ są rodzice chętni przenieść swoje dzieci, jeśli taka klasa 

powstanie. Były drzwi otwarte dla rodziców klas czwartych i siódmych.  

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Ilu rodziców przyszło na drzwi otwarte? 

 

Anna Nowicka – Dyrektor SP3 

Pierwszego dnia przyszło kilkanaście osób, natomiast drugiego dnia przyszło już dużo więcej 

wprost z informacjami, że nie chcieli być na oficjalnych dniach otwartych, ponieważ nie 

chcieli, aby ich dzieci były szykanowane w ich macierzystych placówkach. 

Pomysłów mamy bardzo dużo, realizujemy wiele projektów. Mamy pomysł na utworzenie 

klasy sportowej, ale czujemy opór.  

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Wiem, że państwo realizują wiele projektów między innymi z Uniwersytetem Wrocławskim 

czy z rozwojem sportu, ale ponawiam moje pytanie, co państwo zrobili żeby przygotować się 
zwłaszcza do momentu, kiedy to gimnazjum wygasza? Bo ja uważam, że jakiś rok dwa do 

tyłu nie zrobiono nic, albo niewiele w tym zakresie żeby właśnie, aby dzisiaj nie było tego 

problemu, albo żeby był on po prostu mniejszy.  
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Anna Nowicka – Dyrektor SP3 

Nie czujemy wsparcie gminy. Gdyby było to wsparcie organu prowadzącego i byłby on 

obecny na drzwiach otwartych i zachęcał rodziców do przyjścia do naszej szkoły wówczas 

czuli byśmy, że nie jesteśmy z tym sami. Mamy również informację, że nie wszyscy rodzice 

trzymali informację o otwartych drzwiach. W ubiegłym roku była w obu szkołach 

podstawowych zachęcając ich do SP3. Przyszło tylko ośmiu rodziców. 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Jak pani myśli, z czego to wynika? 

 

Anna Nowicka – Dyrektor SP3 

Z wielu czynników, ale głównie z reformy oświaty. W imieniu nauczycieli chcielibyśmy od 

gminy wsparcia. Będę chciała zaprosić przewodniczącą komisji społecznej, aby się przyjrzeć i 
zobaczyć szkołę. Robimy bardzo wiele, natomiast takie określenie, że nie zrobiliśmy nic jest 

niestety bardzo krzywdzące. Jesteśmy jedyna szkołą, która ma National Geographic, mamy 

podpisaną umowę z Uniwersytetem Przyrodniczym i wiele innych. Projektów i działań. 
Rozumiem, że rodzicom jest trudno podjąć taką decyzje o przeniesieniu dzieci, ale żeby, 

chociaż przyszli obejrzeć szkołę. Ale jeśli są zniechęcani… 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Kto ich zniechęca? Państwo mają poczucie, że są pomijani, nierówno traktowani, że ktoś ich 

zniechęca.  

 

Anna Nowicka – Dyrektor SP3 

Były sytuacje w jednej i drugiej szkole było wielu chętnych, następny dzień był zmiana 

zdania. Dzieci czuły się zaszczute. Zgłosiły to ale teraz znowu jest to samo.  

 

Edyta Ptak – Dyrektor SP2  

Nie spodziewałam się, że będę musiała tutaj zabrać dzisiaj głos. Ale nie pozwolę też żeby nas 

oczerniać i mówić, że my komuś coś zabraniamy, albo że w taki sposób traktujemy uczniów. 

W roku ubiegłym pani Nowicka zaproszona była do naszej szkoły, rodzice byli na drzwiach 

otwartych. W tym roku osobiście skrupulatnie za każdym razem przekazuję swoim rodzicom. 

Rodzice taka informację mają i nikt żadnemu uczniowi nie zabrania pójścia na drzwi otwarte. 

Moi nauczyciele na posiedzeniu rady pedagogicznej otrzymali polecenie służbowe, że nie 

wolno w żaden sposób komentować decyzji dziecka czy rodzica na temat przejścia do SP3.  

I naprawdę bardzo proszę, żebyście w naszym kierunku nie kierowali tego typu oskarżeń. 
Przynajmniej w kierunku SP2, bo ja za siebie i za swoich nauczycieli w tym momencie 

odpowiadam. I wiem, że tego nie robią. Mieliśmy jedną taką sytuację dwa lata temu w 

pierwszym roku, kiedy przechodziły obecne ósme klasy. Potem takich sytuacji nie było, a 

nauczyciele otrzymali polecenie służbowe, żeby tego w żaden sposób nie komentować. My 

nie jesteśmy w stanie zmusić ani rodzica, ani dziecka do przejścia. Obecnie w mojej szkole w 

klasach trzecich jest 30 dzieci, jest jedna klasa 13 osobowa i druga 17 osobowa. Trudno mi w 

jakikolwiek sposób wpływać na tych rodziców, aby ich dzieci przeszły do SP3. My nie 

możemy nikomu powiedzieć, aby przeniósł swoje dziecko na dwa lata do innej placówki. 

Rodzic owszem ma do tego prawo i my o tych możliwościach za pośrednictwem dziennika 

elektronicznego i wywiadówek przekazujemy.  

 

Marta Wilkowska – członek grona pedagogicznego SP3 w Sycowie/przedstawiciel rodziców 
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Dlaczego w SP2 jest jedna klasa 13 osobowa, a w naszej szkole nie zezwolono nam na 

utworzenie tak małej klasy?  

 

Edyta Ptak – Dyrektor SP2  

Ta klasa jest tak mała, ponieważ dzieci się wykruszyły. Gdy klasa powstała liczyła 16 dzieci. 

Jedno dziecko przeszło do SP3 do pierwszej klasy, drugie się wyprowadziło z Sycowa, a 

trzecie przeszło do Szczodrowa.  

 

Marta Wilkowska – członek grona pedagogicznego SP3 w Sycowie/przedstawiciel rodziców 

Prosimy nam zostawić otwarta furtkę. Taka może być decyzja rady. Bo jeśli 1 kwietnia 

będziemy mieć 14 osób, to w maju może być ich 15 lub 16. Jest to dla nas bardzo ważne. 

Bardzo proszę o przychylność radny.  

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Ilu było chętnych do klasy sportowej? 

 

Anna Nowicka – Dyrektor SP3 

16 osób deklarowanych. I jeszcze jedno zdanie do pani dyrektor SP2, żeby nie odbierała tego 

jako atak w sama szkołę, bo sama przeniosła swoje dzieci do SP3.  

 

Ad 20) Zamknięcie obrad.  

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Stwierdził wyczerpanie porządku obrad i o godzinie 17:45 zamknął VI Sesję Rady Miejskiej  

w Sycowie słowami „Zamykam VI Sesję Rady Miejskiej w Sycowie”. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Robert Dziergwa 

Protokół sporządziła: Magdalena Książyk 

 


